



姓名: **范明林** 副教授

系别: 社会学系

导师:

研究方向:

1986年复旦大学分校社会学系本科毕业, 获学士学位;  
2003年香港理工大学应用社会科学系研究生毕业, 获硕士学位;  
2003年11月至今, 香港理工大学应用社会科学系博士在读。

主要研究兴趣:

非政府组织研究、社区发展和社会工作、社会服务及其机构评估、社会工作教育及服务与本土化, 等等。

学术兼职:

上海大学文学院公共政策和社会管理研究中心副主任、上海市阳光社区青少年事务中心专家督导委员会委员。

学术成果

论文:

- 《城市社区建设中政府与非政府组织互动关系的建立和演变》《社会》2005年第五期
- 《社区基层组织建设和社会工作介入》《江西师范大学学报》2004年第二期
- 《试论反思性教学及其基础条件》《上海大学学报》2003年第六期
- 《社会学研究方法论比较谈》《人大复印资料》2001第10期

著作:

- 《普通社会学理论》上海大学出版社2001年
- 《社会工作方法与实践》上海大学出版社2005年
- 《学校社会工作》上海大学2005年
- 《小组工作》中国人民大学出版社2005

科研项目

- “中国工程移民及其社会融合研究”(参与)国家社科项目2002年
- “阳光社团和政府关系研究”上海市团市委横向课题2005年
- “城市化进程中嘉定农民集中居住小区管理模式的探索研究”2005年

Resume

I graduated from The branch of Fudan University and acquired sociology scholar in 1986;acquired master's degree from Applied sociology Department of The Hong Kong Polytechnic University in 2003,from 2003 to this day, I have being studied in Applied sociology Department of The Hong Kong Polytechnic University for doctor's degree.

Main study interest:

nonpolitical organization, community development and social work, the valuation of social service and institution, the education and service of social work and it`s nativeness and so on.

Sideline of learning:

assistant director of study center for commonality policy and social management in College of Liberal arts of Shanghai University.

### 成果、项目与获奖

#### \*\*\*近期成果\*\*\*

非政府组织与政府的互动关系一	2010
核心组织的架空:强政府下社团	2007
中国社会政策和社会工作研究	2007
普通社会学理论	2006
政府主导下的非政府组织运作研	2006
中国内地与香港第三部门比较研	2006
城市社会保障	2005
城市社区建设中政府与非政府组	2005
略论社区建设中社区自治组织建	2004
试论反思性教学及其基础和条件	2003

#### \*\*\*近期项目\*\*\*

强政府主导下的非政府组织与政	2008
社区服务中心评估	2006
社会企业研究	2006
嘉定农民小区管理研究	2006
阳光社团和政府的关系	2005
嘉定区民政局基层政权建设	2005
社会工作杂务研究	2004

Learning productions:

Papers:

1. "the building and evolvement of interactive relationship between governments and nonpolitical organization during community building and development", sociology, 2005. 5.
2. "Building of skeleton Community organization and interposition of social work", Proceeding of Jiangxi Normal University, 2004. 2.
3. "Try to discuss teaching of turning over to think and it`s basic conditions", Proceeding of Shanghai University, 2003. 6.
4. "Comparisons for Means of Sociological research", Copy data of Renmin University of China, 2001. 10.

Bookmaking:

1. "general sociology theoretics", Publishing firm of Shanghai University, 2001.
2. "Means and practice of social work", Publishing firm of Shanghai University, 2005.
3. "social work in school", Publishing firm of Shanghai University, 2005.
4. "Social group work", Publishing firm of Renmin University of China, 2005.

Items of research

1. "Research for Chinese engineering transmigrants and their social amalgamation" (participate), sociological and scientific Item of nation, 2002.
2. "The relationship of Sun league and government", Item of Shanghai Tuanshiwei, 2005.
3. "Exploring study of manage modes for centralized community of peasants in Jiading during the citified course", 2005.